



## VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street  
 P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu  
 Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763  
 E: Enquiry@vnpf.com.vu  
 Website: www.vnpf.com.vu

### VACANCY NOTICE

The Vanuatu National Provident Fund (VNPf) was established under the Vanuatu National Provident Fund Act [CAP 189] to provide security for workers during their working lives and into retirement.

We are inviting professional, qualified, and experienced individuals to apply for the position of Investment Risk Analyst.

<b>Job Title</b>	Investment Risk Analyst
<b>Location</b>	VNPf Head Office, PORT VILA
<b>Department</b>	Investment Department
<b>About the Role of the Investment Risk Analyst</b>	Responsible for identifying, assessing, and managing the risks associated with the fund's investment portfolio and ensure that investment decisions align with the fund's risk tolerance, regulatory requirements, and long-term objectives. The Investment Risk Analyst provides critical insights into risk exposures and helps develop strategies to mitigate potential risks, ensuring that the fund's investments remain secure and optimized for financial growth. The role involves monitoring and analyzing market, credit, liquidity, and operational risks within the portfolio, conducting risk assessments, and utilizing quantitative models to evaluate risk-return profiles. Through this work, the Investment Risk Analyst plays a vital role in safeguarding the fund's assets and protecting the financial interests of VNPf members.
<b>About the Candidate</b>	<p><b>Qualifications/Experience</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Bachelor's Degree in Finance, Economics, Business Administration, Accounting, Mathematics, Statistics, Risk Management, or a related field. A strong foundation in finance and quantitative analysis is essential for assessing risks and performing financial analysis.</li> <li>Master's Degree (Preferred): A Master's in Finance, Risk Management, Economics, or a related field is highly desirable. This qualification would provide a deeper understanding of complex financial instruments, market behavior, and risk management techniques.</li> </ul> <p><b>Key attributes and requirements</b></p> <p><b>Risk Identification and Assessment</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>This duty ensures that potential risks affecting the fund's investment portfolio are identified, thoroughly analyzed, and understood to enable effective risk management strategies. By</li> </ul>

proactively identifying risks, the Investment Risk Analyst helps the fund mitigate possible negative impacts on its investments and protect the long-term financial interests of its members.

#### **Portfolio Monitoring and Performance Analysis**

- These duties ensure that the fund's investment portfolio remains aligned with its risk management objectives and is performing optimally in relation to its targets and benchmarks. The analyst plays a critical role in monitoring portfolio risks, analyzing performance, and ensuring that investment decisions are consistent with the fund's overall strategy and risk tolerance.

#### **Regulatory Compliance and Governance**

- Ensuring that the fund adheres to relevant regulations, laws, and internal governance frameworks is essential for the fund's reputation, risk management, and long-term sustainability. The Investment Risk Analyst plays a key role in supporting the fund's compliance with these regulations and ensuring that the portfolio management and investment processes follow best governance practices.

#### **Development of Risk Mitigation Strategies**

- Risk mitigation strategies are critical to protect the fund from financial losses, safeguard its assets, and ensure sustainable long-term growth. The Investment Risk Analyst plays a vital role in creating, implementing, and continuously refining these strategies to protect the interests of VNPF's members.

#### **Reporting and Communication**

- Effective reporting and communication help to promote transparency, ensure that investment strategies are aligned with the fund's objectives, and facilitate informed decision-making. The Investment Risk Analyst is responsible for compiling, analyzing, and presenting data in clear and actionable formats that can guide the fund's decision-making process and ensure the fund's governance and regulatory obligations are met.

#### **Key Outcomes**

##### **• Identify and assess risks:**

Evaluate all types of risks (market, credit, liquidity, interest rate, operational) that could potentially impact the fund's investment portfolio.

##### **• Evaluate portfolio risk:**

Regularly assess the risk exposure of the fund's investment portfolio, ensuring that risks are well understood and documented.

##### **• Risk quantification:**

Use tools and methodologies (e.g., Value at Risk (VaR), stress testing, scenario analysis) to quantify the potential financial impact of various risks.

##### **• Monitor risk levels:**

	<p>Continuously track the fund's risk exposures to ensure they remain within acceptable limits as defined by the fund's risk management framework.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• <b>Evaluate risk-return trade-offs:</b> Analyse the relationship between risk and return across different asset classes and investment strategies.</li><li>• <b>Provide performance insights:</b> Support the portfolio management team by providing insights into how risks affect investment performance and suggest adjustments as needed.</li></ul>
--	--

Please send application along with Resume/CV, three (3) recent references/referee reports and must be addressed to:

**Mr. Paul Kaun**  
**General Manager**  
**Vanuatu National Provident Fund**  
**PO Box 420**  
**Port Vila Vanuatu**

Applications can also be emailed in pdf format to [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu)

For a full copy of the detailed job description for the position you are applying for, please contact Human Resource Department on 23808 or by email to: [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu)

The closing date is **29<sup>th</sup> November 2024**.

NB: Envelopes must be marked confidential and labeled with the **'Investment Risk Analyst'** on the top right-hand side.



## VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street  
 P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu  
 Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763  
 E: Enquiry@vnpf.com.vu  
 Website: www.vnpf.com.vu

### VEKENSI NOTIS

Vanuatu Nasonal Providen Fan (VNPF) hemi establis anda long Vanuatu Nasonal Providen Fan Akt (CAP 189) blong provaedem sekiuriti blong ol woka long taem blong wok laef blong olgeta mo kasem ritaeiamen blong olgeta.

Mifala i stap invaetem ol profesenol, kwalifae mo eksperiens man o woman blong aplae from posisen blong Investment Risk Analist.

<b>Taetol blon wok</b>	Investment Risk Analis
<b>Lokesen</b>	VNPF Hed Ofis, PORT VILA
<b>Dipatmen</b>	Investmen Dipatmen
<b>Wanem nao wok blong Investment Risk Analis</b>	Investmen Risk Analist emi risponsibol blong aedentifaeiem, asesem, mo manejem ol risk blong ol investmen potfolio blong Fan mo mekem sua se ol desisen blong investmen oli folem risk tolorens, ol regulatori rikwaeiamen, mo ol long tem objektif blong Fan. Investment Risk Analist hemi provaedem ol kritikol insaet long ol risk eksposa mo help blong divelopem ol strateji blong mitigeitem ol potensol risk, blong mekem sua se ol investmen blong Fan oli stap sikiua mo oli optimaes blong faenansol grout. Wok ya emi involvem blong monitarem mo analaesem maket, kredit, likwiditi, mo opereisenol risk insaed long potfolio, kondaktem risk asesmen, mo iutilaesem ol kwantitetif model blong evaliuetem ol risk-riten profael. Tru long wok ya, Investmen Risk Analist ya bae i ple wan impoten rol long sefgadem ol aset blong Fan mo protektem ol faenansol intres blong ol VNPF memba.
<b>Wanem nao VNPF i wantem long kandidat</b>	<p><b>Kwalifikesen/ Eksperiens</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Mas gat wan Bajela Digri long Faenans, Ekonomiks, Bisnis Administresen, Akaonting, Matematiks, Statistiks, Risk Manejmen, o wan semak fil. Wan strong faondesen long faenans mo kwantitetif analisis emi impoten blong asesem risk mo pefomem faenansol analisis.</li> <li>Masta Digri (emi prife): gat Masta Digri lng Faenans, Risk Manejmen, Ekonomiks, o wan semak fil. Kwalifikesen ya bae provaedem wan gudfala andastanding long ol kompleks faenansol instrumen, maket bihevia, mo ol risk manejmen teknik.</li> </ul> <p><b>Olgeta ki atribiut mo rikwaeiamen</b></p> <p><b>Risk Aedentifikesen mo Asesmen</b></p>

- Wok ya emi mekem sua se ol potensol risk we i afektem investmen potfolio blong Fan oli aedentifae, analaes gud, mo i andastan gud blong mekem ol efektif risk manejmen strateji. Taem we ol risk oli aedentifae gud, Investmen Risk Analist bae helpem Fan blong mitigeitem ol posibol negetif impak long ol investmen mo protektem ol long-tem faenansol intres blong ol memba.

#### **Monitarem Potfolio mo Pefomens Analisis**

- Wok ya emi blong mekem sua se investmen potfolio blong Fan emi stap folem ol risk manejmen objektif mo emi pefom gud folem ol taget mo benjmak blong em. Analist ya emi pleiem wan kritikol rol long monitarem ol potfolio risk, analaesem pefomens, mo mekem sua se ol investmen desisen oli stret wetem ovarol strateji mo risk tolourens blong Fan.

#### **Regulatori Komplaeiens mo Gavanens**

- Mekem sua se Fan emi folem ol relevan regiulesen, lou, mo intenol fremwok emi esensol long repiutesen, risk manejmen, mo long-tem sasteinabiliti blong Fan. Investmen Risk Analist bae i pleiem wan impoten rol long sapotem komplaeiens blong Fan wetem ol regiulesen mo mekem sua se potfolio manejmen mo investmen proses ol folem ol stret gavanens praktis.

#### **Delopmen blong ol Risk Mitigeisen Strateji**

- Ol risk mitigeisen strateji oli kritikol blong protektem Fan long ol faenansol los, sefgadem ol aset, mekem sua sasteinabol long-tem grout. Investmen Risk Analist emi pleiem wan impoten rol long krietem, implementem, mo blong kontiniuesli rifaenem ol strateji ya blong protektem intres blong ol VNPF memba.

#### **Ripoting mo Komiunikesen**

- Efektif ripoting mo komiunikesen oli help blong promotem transparensi, mekem sua se ol investmen strateji oli folem ol objektif blong Fan, mo fasiliteitem ol infom desisen-meking. Investmen Risk Analisis ya emi risponsibol blong kompaelem, analaesem, mo presentem ol data long wan klia mo aksenabol fomat we i save gaedem desisen-meking proses blong Fan mo mekem sua se Fan i mitim ol gavanens mo regulatori obligesen.

#### **Olgeta Ki Aotkam**

- **Aedentifaeiem mo asesem ol risk:**

Evaluitem evri taep blong risk (maket, kredit, likwiditi, intres reit, opereisenol) we i save potenseli afektem investmen potfolio blong Fan.

- **Evaluitem ol potfolio risk:**

Asesem risk eksposa blong investmen potfolio blong Fan, blong mekem sua se ol risk oli andastan mo dokumentem gud.

- **Risk kwantifikesen:**

Iusum ol tul mo ol metodoloji (e.g., Valiu i stap long Risk (VaR), testem stres, sinario analisis) blong kwantifaeiem ol potensol faenansol impak blong ol difren risk.

- **Monitarem ol Risk Level:**

	<p>Kontiniu blong trakem risk eksposa blong Fan blong mekem sua se oli stap insaed long ol askeptabol limit olsem we risk manejen frenwok blong Fan i difaenem.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• <b>Evaluatem ol risk-riten treid-of:</b> Analaesem rilesensip bitwin risk mo ritin akros long ol difren aset klas mo investmen strateji.</li><li>• <b>Provaedem pefomens insaet:</b> Sapotem potfolio manejen tim we yu provaedem ol insaet long hao risk i afektem investmen pefomens mo sajistem ol adjastmen olsem we emi nid.</li></ul>
--	---

Plis sendem aplikesen wetem resempe/CV, mo tri (3) risent referens mo referi, ol notaraes akademik setifiket, notaraes polis kliarens mo mas adrese i go long:

**Mr. Paul Kaun**  
**Jenerol Maneja**  
**Vanuatu Nasonal Providen Fan**  
**PO Box 420**  
**Port Vila Vanuatu**

Yu save imeilem aplikesen tu long PDF i go long [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu).

Blong karem wan ful kopi blong diteil job deskripsen plis kontaktem Human Risos Dipatmen long telefon +(678) 23808 o long imeil: [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu).

Klosing deit hemi **29 Novemba 2024**.

NB: Ol envelop i mas gat mak we i talem konfidensol mo lebelem wetem ***“Investmen Risk Analist”*** long top raet-hand saed.



## VANUATU NATIONAL PROVIDENT FUND

Cnr Pierre Lamy & Andre Ballande Street  
P.O. Box 420, Port Vila, Vanuatu  
Tel: +(678) 23808 Fax: +(678) 24763  
E: Enquiry@vnpf.com.vu  
Website: www.vnpf.com.vu

### AVIS DE VACANCE

La Caisse nationale de prévoyance de Vanuatu a été créée en vertu de la loi sur la Caisse nationale de prévoyance de Vanuatu [chap. 189] pour assurer la sécurité des travailleurs pendant leur vie active et jusqu'à leur retraite.

Nous invitons les personnes professionnelles, qualifiées et expérimentées à postuler pour le poste d'analyste des Risques d'investissement.

<b>Titre du poste</b>	Analyste des Risques d'investissement
<b>Emplacement</b>	Siège social de CNPF, PORT VILA
<b>Department</b>	Département des Investissements
<b>A propos du rôle de l'analyste du risque d'investissement</b>	<p>Il est chargé d'identifier, d'évaluer et de gérer les risques associés au portefeuille d'investissement du fonds et de veiller à ce que les décisions d'investissement soient conformes à la tolérance au risque du fonds, aux exigences réglementaires et aux objectifs à long terme. L'analyste des risques d'investissement fournit des informations essentielles sur l'exposition aux risques et contribue à l'élaboration de stratégies visant à atténuer les risques potentiels, en veillant à ce que les investissements du fonds restent sûrs et optimisés en vue d'une croissance financière. Il est chargé de surveiller et d'analyser les risques de marché, de crédit, de liquidité et opérationnels au sein du portefeuille, d'effectuer des évaluations des risques et d'utiliser des modèles quantitatifs pour évaluer les profils de risque et de rendement. Par son travail, l'analyste des risques d'investissement joue un rôle essentiel dans la sauvegarde des actifs du fonds et la protection des intérêts financiers des membres de CNPFV.</p>
<b>À propos du candidat</b>	<p><b>Qualifications/Expérience</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Licence en finance, économie, administration des affaires, comptabilité, mathématiques, statistiques, gestion des risques ou dans un domaine connexe. De solides bases en finance et en analyse quantitative sont essentielles pour évaluer les risques et effectuer des analyses financières.</li><li>• Maîtrise (de préférence) : Une maîtrise en finance, en gestion des risques, en économie ou dans un domaine connexe est hautement souhaitable. Cette qualification permet de mieux comprendre les instruments financiers complexes, le comportement des marchés et les techniques de gestion des risques.</li></ul>



## **Caractéristiques et exigences clés**

### **Identification et évaluation des risques**

- Cette fonction permet de s'assurer que les risques potentiels affectant le portefeuille d'investissement du fonds sont identifiés, analysés de manière approfondie et compris afin de mettre en place des stratégies de gestion des risques efficaces. En identifiant les risques de manière proactive, l'analyste des risques d'investissement aide le fonds à atténuer les éventuels effets négatifs sur ses investissements et à protéger les intérêts financiers à long terme de ses membres.

### **Suivi du portefeuille et analyse des performances**

- Ces fonctions permettent de s'assurer que le portefeuille d'investissement du fonds reste aligné sur ses objectifs de gestion des risques et qu'il se comporte de manière optimale par rapport à ses cibles et à ses indices de référence. L'analyste joue un rôle essentiel dans le suivi des risques du portefeuille, l'analyse des performances et l'assurance que les décisions d'investissement sont conformes à la stratégie globale du fonds et à sa tolérance au risque.

### **Conformité réglementaire et gouvernance**

- Veiller à ce que le fonds respecte les réglementations, les lois et les cadres de gouvernance internes est essentiel pour sa réputation, sa gestion des risques et sa viabilité à long terme. L'analyste des risques d'investissement joue un rôle clé en aidant le fonds à se conformer à ces réglementations et en veillant à ce que les processus de gestion de portefeuille et d'investissement respectent les meilleures pratiques de gouvernance.

### **Élaboration de stratégies d'atténuation des risques**

- Les stratégies d'atténuation des risques sont essentielles pour protéger le fonds contre les pertes financières, préserver ses actifs et assurer une croissance durable à long terme. L'analyste des risques d'investissement joue un rôle essentiel dans la création, la mise en œuvre et l'amélioration continue de ces stratégies afin de protéger les intérêts des membres de VNPF.



## **Rapports et communication**

- Des rapports et une communication efficaces contribuent à promouvoir la transparence, à garantir que les stratégies d'investissement sont alignées sur les objectifs du fonds et à faciliter une prise de décision éclairée. L'analyste des risques d'investissement est chargé de compiler, d'analyser et de présenter les données dans des formats clairs et exploitables qui peuvent guider le processus de prise de décision du fonds et garantir que les obligations réglementaires et de gouvernance du fonds sont respectées.

## **Principaux résultats**

- **Identifier et évaluer les risques :**

Évaluer tous les types de risques (marché, crédit, liquidité, taux d'intérêt, opérationnel) qui pourraient potentiellement avoir un impact sur le portefeuille d'investissement du fonds.

- **Évaluer les risques du portefeuille :**

Évaluer régulièrement l'exposition au risque du portefeuille d'investissement du fonds, en veillant à ce que les risques soient bien compris et documentés.

- **Quantification des risques :**

Utiliser des outils et des méthodologies (par exemple, la valeur à risque (VaR), les tests de résistance, l'analyse de scénarios) pour quantifier l'impact financier potentiel des différents risques.

- **Contrôler les niveaux de risque :**

Suivre en permanence l'exposition au risque du fonds pour s'assurer qu'elle reste dans les limites acceptables définies par le cadre de gestion du risque du fonds.

- **Évaluer les compromis risque-rendement :**

Analyser la relation entre le risque et le rendement dans différentes classes d'actifs et stratégies d'investissement.

- **Fournir des informations sur les performances :**

Soutenir l'équipe de gestion de portefeuille en fournissant des informations sur la manière dont les risques affectent la performance des investissements et suggérer des ajustements si nécessaire.

Veillez envoyer votre candidature accompagnée d'un curriculum vitae, de trois (3) références ou rapports d'évaluation récents et doit être adressée à :

**M. Paul Kaun**  
**Directeur Général**  
**Fonds national de prévoyance de Vanuatu**  
**Boîte postale 420**  
**Port-Vila, Vanuatu**

Les candidatures peuvent également être envoyées par e-mail en format pdf à [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu)

Pour obtenir une copie complète de la description détaillée du poste auquel vous postulez, veuillez contacter le service des ressources humaines au 23808 ou par courriel à l'adresse suivante : [recruitment@vnpf.com.vu](mailto:recruitment@vnpf.com.vu)

La date de clôture est le **29 novembre 2024**.

NB : Les enveloppes doivent porter la mention « confidentiel » et porter la mention « Analyste des Risques d'investissement » en haut à droite.